
 

 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 273 (Alm. del), som Folketingets 

Skatteudvalg har stillet til indenrigs- og sundhedsministeren den 26. januar 2024. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Peter Kofod (DF). 

 

Spørgsmål nr. 273:  

”Vil ministeren arbejde for, at acontobetalinger af ejendomsbidrag efter anmodning 

fra borgeren kan opdeles i op til fire årlige rater, og at kommunerne skal respektere 

dette?” 

 

Svar: 

Jeg arbejder generelt for at mindske bureaukrati og skabe enklere regler i den 

offentlige sektor. 

 

Ifølge gebyrlovens § 4, stk. 1, opkræves ejendomsbidrag i en eller to lige store rater 

efter kommunalbestyrelsens nærmere bestemmelse.  

 

En ændring som beskrevet må formodes at medføre øget bureaukrati og større 

administrationsomkostninger i kommunerne og harmonerer dermed ikke med 

regeringens arbejde om mindre bureaukrati og regelforenkling i den offentlige sektor. 

 

Jeg kan desuden oplyse, at bestemmelsen om opkrævning af ejendomsbidrag i 

gebyrlovens § 4 blev indført ved lov nr. 679 af 3. juni 2023, som blandt andet DF 

stemte for. Der er således for nyligt taget stilling til ordningen, som jeg ikke finder 

anledning til at foretage ændringer i. 
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